
Dragi uļenici, hvala ġto 
ste svojim sudjelova-
njem u ispunjavanju 
ankete izabrali ime 
ġkolskih novina. Pobje-
du je odnio EKOOS s 
64.9% vaġih glasova. 
Sudjelovalo je ukupno 
222 uļenika u ispunja-
vanju ankete. 

Ove ġkolske godine, 
odluļili smo ponovno 
pokrenuti ġkolske novi-
ne i ukljuļiti sve zain-
teresirane u izvannas-
tavnu aktivnost. Svaki 
mjesec, objavljivat ĺe-
mo ļlanke s raznim 
temama i aktivnostima, 
obuhvatit ĺemo ono 
ļime se uļenici bave u 
slobodno vrijeme, pisat 
ĺemo o ġkolskim aktiv-
nostima i zanimljivosti-
ma, stoga vas poziva-

mo da se ukljuļite! 

Ġkolske ĺe novine 
izlaziti na web stra-
nice ġkole jednom 
mjeseļno.  

Pozivamo vas da nas 
podrģite svojim zani-
manjem i intere-

somé 

         rijeļ uredniġtva 

Ponovno s vama 
dragi uļenici! 

EUROPEAN CODE WEEK  

Dana 20. listopada 
2017. godine uļenici 
Ekonomske i upravne 
ġkole Osijek, u prosto-
rijama Poduzetniļkog 
inkubatora Bios, na-
zoļili su predavanju 
tvrtke Osijek Software 
City koju su predstavili 

Bela Ikotiĺ i Ivan Jur-
lina. Uļenici su na-
zoļili dinamiļnom i 
motivirajuĺem preda-
vanju Kako je nastao 
Osijek Software City. 
Kodiranje i digitalna 
pismenost predstavlje-
ni su kreativno i nada-

hnuto koji su ujedno 
temeljni Ăalatiñ rada 
naġih uļenika te onih 
koji ĺe tek postati dije-
lom naġe srednjoġkol-
ske ustanove.  

listopad 2017. 
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Novinari: Poġtovana Ravna-
teljice, hvala Vam ġto ste prih-
vatili razgovarati s nama i pri-
mili nas. Cilj nam je pribliģiti i 
Vas i Vaġ rad ļitateljima ġkol-
skih novina, stoga smo pripre-
mili pitanja. To joġ uvijek nisu 
sva pitanja koja bismo Vam 
htjeli postaviti.  

N: Nakon viġe godina, Ġkola 
ĺe opet imati novine. Kako nas-
tojimo biti suvremeni, izlazit ĺe 
u digitalnom obliku. Ġto mislite 
o projektu pokretanja ġkolskih 
novina?  

Ravnateljica: Izuzetno sam 
vam zahvalna ġto ste izdvojili 
vaġe vrijeme, a ja sam svoje 
vrijeme vrlo rado izdvojila kako 
bih s vama razgovarala. Drago 
mi je ġto su uļenici pokrenuli 
novine, a naravno i moji kole-
ge, da se ovako neġto ponovno, 
ali u suvremenijem obliku, vrati 
u ġkolu kako bi i profesori i 
uļenici sigurno bili viġe infor-
mirani. U svakom sluļaju ovo 
je ļista petica!  

N: Zanima nas ġto mislite, ġto 
je najveĺi problem danaġnje 
mladeģi?  

R: Naravno i ja sam majka te 
se ļesto znam postaviti u polo-
ģaj majke kada su uļenici u pi-
tanju. Imam dva velika prekras-
na sina koji su takoĽer bili uļe-
nici ove ġkole i jako sam ponos-
na na njih. Mlada generacija 
naģalost je okrenuta sama sebi, 
ġto znaļi da pokuġava pratiti 
moderne trendove kojima se 
pokuġavaju pribliģiti odraslijim 
osobama. Ļesto se to iskazuje 
na neprimjeren naļin njihovim  
godinama i ponaġanju. Nagla-
sila bih da mladi imaju nekoli-
ko modela ponaġanja. Jedan 
model ponaġanja imaju kod 
kuĺe, drugi na ulici i treĺi u 
ġkoli. Kao profesorica biologije 

i kemije svjesna sam da hormo-
ni naprosto ļine ļuda. U razdo-
blju od prve do ļetvrte godine 
ġkolovanja moji uļenici se do-
slovno transformiraju. Od onog 
poļetnog oblika traģenja sebe, 
na kraju prepoznaju svoju oso-
bnost i iz ġkole izaĽu kao odra-
sli, mladi ljudi koji nastavljaju 
traģiti svoju buduĺnost u svojoj 
zemlji ili na fakultetu, a moram 
reĺi i negdje izvan drģave. Ono 
ġto me boli, jest to ġto mladi 
koriste nedozvoljene tvari jer ih 
jako zanimaju. To su najļeġĺe 
sredstva ovisnosti i razliļiti o-
pijati, od modernih osvjeģivaļa, 
sintetiļkih droga i marihuane 
za koju misle da ona niġta ne 
znaļi, do najļeġĺeg alkohola 
koji je isto tako veliko zlo. Mi 
ģelimo biti partneri i suradnici 
s roditeljima u zajedniļkom od-
goju i obrazovanju, dok su uļe-
nici ļetiri godine kod nas u ġko-
li. Bitno nam je da uļenicima, 
osim nastave, pruģimo i znanje 
opĺe kulture.  

 

 

 

 

N: Smatrate li da danas djeca 
previġe ili premalo uļe? Moģete 
li moģda usporediti to s Vaġim 
srednjoġkolskim obrazovanjem? 

R: Dok sam iġla u ġkolu, bilo 
nas je ļetrdeset u razredu. Ni-
smo se mogli izdvojiti i jako 
smo si meĽusobno pomagali u 
razredu. 
Suradniļko (vrġnjaļko) uļenje i 
nesebiļnost je ono ġto bih volje-
la da svaki uļenik primjenjuje u 
ġkoli. Dakako, i u moje vrijeme, 
koristili smo razliļite trikove 
tijekom odgovaranja i pismenih 
provjera. Budite uvjereni, svaki 
profesor vas vidi kada pokuġa-

vate neke Ăsmicaliceñ, samo je 
pitanje ģeli li profesor u tom 
trenutku reagirati.   
 

 

 

 

 

N: Kako biste komentirali 
ovogodiġnji smanjen broj upi-
sanih uļenika u Ġkolu? Smatra-
te li da su smjerovi u naġoj ġko-
li na neki naļin Ăugroģeniñ? 
Mogu li se u ġkoli uvesti neki 
novi smjerovi? O komu ili moģ-
da o ļemu to ovisi? 

R: Ġkola planira i upisuje 
uļenike kako naġ osnivaļ 
(Osjeļko-baranjska ģupanija) i 
nadleģno Ministarstvo propisu-
ju. Cijelu Hrvatsku zahvaĺa 
smanjenje broja ġkolske djece u 
zadnjih nekoliko godina pa se 
broj uļenika osmih razreda mo-
ra ravnomjerno rasporediti za 
upise u srednju ġkolu. Ovogodi-
ġnje smanjenje broja upisanih 
uļenika za dva razredna odjela 
manje, saznali smo tek na dan 
upisa novih uļenika u naġu ġko-
lu. Novi broj uļenika u naġoj 
ġkoli ovisi prije svega o Minis-
tarstvu, ali udrugama poduzet-
nika, gospodarstvenika i o oni-
ma koji osluġkuju sve promjene 
na trģiġtu rada. Ļinjenica je da 
je potraģnja veĺa za proizvod-
nim zanimanjima, a vi znate da 
u naġoj ġkoli niti jedan smjer 
nije vezan za proizvodnu djelat-
nost. Jedina moguĺnost nam je 
da upiġemo dodatni razred koji 
je drugaļiji od svih razreda ko-
je do sada imamo.  

 

Stranica 2 

Intervju mjesecaðrazgovor s ravnateljicom Ekonomske i 
upravne ġkole Osijek, profesoricom Lidijom Ģaper 

Mi Ĥelimo biti partneri i 

suradnici s roditeljima... 
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skoj dvorani nije baġ najbolje, 
ļak ne baġ i dobro rjeġenje? 

R: Naġa ġkola nema dvoranu 
za TZK i to je velika boljka, me-
Ľutim nije nerjeġiva. U proġlos-
ti, ġkola je imala dvoranu sas-
tavljenu od dviju uļionica koje 
su bile spojene kupolastim vra-
tima. Mogu reĺi da smo imali 
zaista problema s tadaġnjom 
dvoranom. Osnivaļi ġkole prije 
moga dolaska na poloģaj rav-
nateljice, odluļili su da nastavu 
TZK uļenici obavljaju u dvora-
ni Gradski vrt. Pokuġavala sam 
u nekoliko navrata dogovoriti 
nastavu TZK u dvorani Elektro-
tehniļke i prometne ġkole. Na-
vedena ġkola ima nastavu vlas-
titih ġkola, fakulteta i joġ ġkola 
sa strane. TakoĽer sam pokuġa-
la dogovoriti nastavu u dvorani 
Zrinjevac. Naģalost, mi smo 
samo jedna u nizu ġkola koja 
nema dvoranu. Lijepo vrijeme 
koristimo na Srednjoġkolskom 
Igraliġtu Osijek i nakon toga 
odlazimo u dvoranu koja je slo-
bodna. Dvoranu nam ustupaju 
Ġportski objekti. Naglaġavam 
da smo od osnivaļa traģili neġ-
to bliģe, ali sve dvorane su 
Ăzaguġeneñ terminima. 

 

N: Ļovjek je danas sve viġe 
izloģen raznim opasnostima. 
Kolika je razina sigurnosti u 
naġoj ġkoli od unutarnjih i vanj-
skih opasnosti, mislimo na raz-
ne napade kakvi se sve ļeġĺe 
dogaĽaju? Naime, primijetili 
smo da u ġkolske zgrade naġe 
Ġkole u svako doba dana moģe 
uĺi tkogod ģeli. 

R: Za sigurnost ġkole odgo-
vorno je nekoliko ljudi. Smat-
ram da imamo zadovoljavajuĺu 
razinu sigurnosti. Ovo je javna 
ustanova, uļenici nisu u zatvo-
ru i slobodni su ljudi. Bilo bi 
bolje da nismo ġkola koja djelu-
je u dvije zgrade i na dvije lo-
kacije te da nam se nastava od-
vija pod istim krovom. Uļenici 
iz male zgrade svakodnevno 
pohaĽaju nastavu u specijalizi-
ranim uļionicama. Kako bi bilo 
da zakljuļavamo ulazna vrata? 
To bi bio potpuni apsurd. Jedno 
vrijeme su spremaļice deģurale 
na ulazu i dogaĽalo se da su 
nam roditelji govorili da se po-
naġamo prema njihovoj djeci 
kao da su u zatvoru te da ih ne 
puġtamo van.   

 

N: Kolike su moguĺnosti ġto 
skorijeg pronalaska mjesta iz-
gradnje nove ġkolske zgrade i 
njezina izgradnja?  

R: O premjeġtaju naġe ġkole 
nije se uopĺe razmiġljalo. Naġa 
ġkola usklaĽeno djeluje u dvije 
razliļite zgrade. Problem se 
javlja kada je rijeļ o prelasku 
uļenika i profesora iz jedne u 
drugu zgradu po razliļitim vre-
menskim uvjetima. Uļenici su 
mi predloģili jednom da sagra-
dimo most izmeĽu dvije zgrade. 
Simboliļno reļeno, ponekad ne 
smijemo ni ļavao zabiti u zid, a 
da nam to ne odobre naġi kon-
zervatori. U blizini naġe ġkole 
obnavlja se Trg Vatroslava Li-
sinskog. Trebamo biti ponosni 
na naġu TvrĽu koju bismo mog-
li viġe turistiļki predstaviti svi-
jetu. U TvrĽi se nalazi Gradsko 
poglavarstvo. Imate moguĺnost 
porazgovarati s proļelnicima 
ili gradonaļelnikom o dodatnim 
pitanjima. Smatram da smo 
ġkola koja imam dovoljno uvje-
ta za rad. Ne moramo imati svu 
silnu tehniku ako imamo srce i 
volju neġto nauļiti.  

N: Postoji li neki bolji naļin 
da se ublaģi nedostatak ġkolske 
ġportske dvorane jer izvoĽenje 
nastave TZK u gradskoj ġport-

O tim stvarima niti mogu, niti 
smijem govoriti, ali sigurna 
sam da ĺu u nekom sljedeĺem 
intervjuu, za dva do tri mjeseca, 
moĺi otkriti neke detalje plano-
va koje imamo i onoga ġto radi-
mo. U naġoj ġkoli ima jako dob-
rih i kvalitetnih profesora koji 
osim redovnog rada ģele napra-
viti neġto ļime ĺemo svi biti sre-
tni i zadovoljni.  

Stranica 3 
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Treba razumjeti da netko mora 
otiĺi na sportsko dogaĽanje, 
lijeļniļki pregled, u pekaru, itd. 
Vrata ostavljamo otvorenima 
kada je toplo zbog cirkulacije 
zraka, buduĺi da naġa ġkola 
nema klimatizaciju cijele zgra-
de. Spremaļice, domar i deģur-
ni nastavnici mogu primijetiti 
ukoliko se neġto neoļekivano 
dogaĽa. Ġkola posjeduje video 
nadzor koji puno vidi i puno 
toga zna. 

N: Znamo da naġe ġkolske 
zgrade ne pruģaju baġ najbolje 
uvjete za rad. Znamo i to da se i 
Vi, kao ravnateljica, izuzetno 
trudite kako bi svima nama rad 
bio ġto ugodniji. Kada biste i-
mali ļarobni ġtapiĺ, ġto biste 
promijenili da rad u naġoj Ġkoli 
bude vrhunski? 

R: Ļarobni ġtapiĺ nemam i 
sigurno ga neĺu imati. Dobra 
smo i kvalitetna ġkola zbog tim-
skog rada, redovitog dogovara-
nja i planiranja Struļne sluģbe. 
Uvijek planiramo zajedniļki 
napredak Ġkole kako bi bila 
prihvatljiva za sve uļenike koji 
ģele neġto nauļiti i postiĺi u 
svojoj karijeri.  

N: Sve ļeġĺe se javljaju prob-
lemi oko provoĽenja ekskurzija 
uvjetovani globalnim dogaĽaji-
ma. Znamo da je i sve manji 
broj uļenika koji idu na putova-
nja koja organiziraju ġkole. Ia-
ko se mnogi moģda srame priz-
nati, ļesto je razlog nedostatak 
novca. Kakvo je Vaġe miġljenje 
o ekskurzijama, o maturalnim 
putovanjima? Smatrate li da se 
mogu izbjeĺi putovanja izvan 
Hrvatske?  

R: Drago mi je ġto ste mi pos-
tavili ovo pitanje. Mogu reĺi da 
nam je organizacija maturalne 
ekskurzije ove godine zadala 
puno muka i, na neki naļin,  
prebacivanja odgovornosti. Ja 

sam za socijalizaciju i upozna-
vanje domovine u kojoj ģivimo. 
Socioekonomska i gospodarska 
situacija je takva kakva jest. Ne 
moģemo niġta mijenjati, osim 
ġto se moģemo prilagoditi no-
vim uvjetima i situacijama. Ģao 
mi je ġto roditelji podiģu kredite 
i ne ģele svome djetetu uskratit 
putovanje, iako je to za neke 
veliki problem i nemaju petlju 
na roditeljskom sastanku reĺi 
da im je putovanje skupo.  

Prema planu i programu mora-
mo organizirati izvanuļioniļnu 
nastavu. Tu iskljuļivo stavlja-
mo jednodnevne posjete prvoj 
godini, a dvodnevne posjete 
drugoj godini. Uļenici moraju 
iziĺi iz okvira uļionice. Ima to-
liko predivnih prostora i kraje-
va u neposrednoj blizini koji su 
joġ nepoznati kao turistiļke de-
stinacije. Kako bi se socijalizi-
rali, nije potrebno iĺi tisuĺe 
kilometara. U treĺem razredu 
treba otiĺi na maturalno puto-
vanje jer se to pamti cijeli ģivot. 
Potrebno je promijeniti lokaciju 
maturalnog putovanja jer se 
veĺ desetak godina stalno po-
navlja Ġpanjolska kao destina-
cija. Ne preferiram odlazak ta-
mo iskljuļivo zbog vremena koji 
se potroġi na samo putovanje. 
Zasigurno postoji bliģa lokacija 
koja ĺe jednako ispuniti oļeki-
vanja uļenika. Poļevġi od Dub-
rovnika pa sve do Istre moģe se 
putovati, ali samo ako ima dob-
re volje.     

N: Kako ġkola pridonosi dru-
ġtvenoj odgovornosti i osvijeġ-
tenosti?  

R: U svakom trenutku ġkola 
nastoji pridonositi druġtvenoj 
odgovornosti i osvijeġtenosti, 
od Struļne sluģbe do profesora 
koji svojim radom i znanjem  
primjenjuju na uļenike druġtve-
nu osvijeġtenost. Samo zajedni-
ġtvom to moģemo ostvarivati, 
ali ujedno i poboljġavati. 

Stranica 4 
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N: U Ġkoli imamo Vijeĺe uļe-
nika. Koliki je zaista utjecaj 
Vijeĺa na odluke u naġoj Ġkoli? 

R: Vijeĺe uļenika postoji, ali 
je jako neaktivno svih ovih go-
dina. Brojnim pozivima pokuġa-
vali smo uļenike zainteresirati 
za sudjelovanje u donoġenju 
odluka koje se odnose na cijelu 
Ġkolu, a posebice na njih same. 
Glavna uloga Vijeĺa uļenika je 
da rade na povezivanju uļenika 
i samih razreda. Ako i postoje 
ideje, potrebno ih je reĺi svome 
predstavniku u Vijeĺu uļenika 
kako bi se mogle i ostvariti. U-
pravo vaġa ġkolska novinarska 
skupina sastavljena je od ļla-
nova koji su iz razliļitih razre-
da, ġto je meni fantastiļno i pr-
vi put se susreĺem s neļim tak-
vim. Naģalost, vidljiv je veliki 
razdor izmeĽu uļenika, a pose-
bice izmeĽu razreda. Moramo 
tomu stati na kraj! 

 N: Jeste li upoznati s proble-
mom nedostatka toaletnog pa-
pira u ġkolskim sanitarnim ļvo-
rovima? Kako moģemo rijeġiti 
taj problem? 

R: Nedostatak toaletnog papi-
ra ne bi trebao biti  problem. 
Poznato je koliko se toaletnog 
papira naruļuje i koliko se u 
toalete postavlja zaliha papira. 
Ne bi smjelo nedostajati higi-
jenskih pomagala u tim prosto-
rima. Primijetili smo da iz ne-
kih nepoznatih, skrivenih i kraj-
nje bezobraznih razloga, neki 
uļenici izvlaļe sav toaletni pa-
pir. Sama sam bila svjedokom 
jednom dogaĽaju kada se jedan 
uļenik omotao toaletnim papi-
rom i glumio mumiju po ġkoli. 
Naravno, za takve Ăpothvateñ 
nije dovoljan samo jeda toalet-
ni papir iz jednog toaleta, veĺ 
se skuplja iz svakog u ġkoli. Na-
kon toga se taj papir bacao po 
cijeloj ġkoli ġto ļini veliki ne-
red, ali i troġak same ġkole. Ta-
koĽer, ponekad cijele tube toa-
letnog papira zavrġe u sanitar-

nim odvodima zbog kojih ļesto 
nadire voda, a svima nam je 
poznato ġto voda sa sobom nosi 
u takvim situacijama. TakoĽer, 
postoji i problem sa sapunom, 
gdje pojedinci puste da iscuri 
cijeli sapun ili stave olovku u 
dozator za sapun ļime sprijeļe 
njegovo koriġtenje. Postoji i 
novi Ătrendñ, a to je mokrenje 
u koġeve za smeĺe. Zapitajmo 
se da nam je majka spremaļica 
i da svaki odmor sluti s kakvim 
strahom i s ļim ĺe se susresti. 
Mokrenje u koġeve je donekle 
manje gadljivo od ostalih rad-
nji ġto ih  uļenici rade, a pono-
vo naglaġavam da su to poje-
dinci kojima je vrlo teġko stati 
na kraj. Glavni razlog je ġto 
nitko od uļenika neĺe nikoga 
izdati, a da ih pojedinac i izda, 
sigurno bi se taj uļenik naġao 
na stupu srama. U tom sluļaju, 
niti kamere nisu od veĺe po-
moĺi zbog velikog broja uļeni-
ka koji za vrijeme odmora ulaze 
u toalete.  

 

Ġkola je, ġto se toga tiļe, potpu-
no oļajna. U pojedinim trenut-
cima razmiġljali smo o ideji o 
prestanku stavljanja pojedinih 
higijenskih pomagala u toalete. 
U tom trenutku sjetim se oko 
660 uļenika koje ne ģelim kaz-
niti zbog drugih desetak uļeni-
ka koji rade probleme. U sva-
kom sluļaju bitka s problemima 
u ġkolskim toaletima nije goto-
va te se aktivno nastavlja. 

N: Zaġto uļenici iz udaljenijih 
mjesta nemaju status putnika 
ukoliko putuju Gradskim prije-
vozom putnika, na primjer put-
nici iz Ļepina?  

R: Glavni ļimbenik u odreĽi-
vanju putnika je naļin prijevo-

za. Osnivaļ naġe Ġkole izriļito 
naglaġava kako uļenici koji pu-
tuju Gradskim prijevozom put-
nika (GPP-om) nisu putnici i 
sama udaljenost Ļepina nije 
dovoljna za status putnika s 
glediġta ġkole. Za nas su putnici 
uļenici primjerice iz Beketina-
ca, Punitovaca, Valpova, Do-
njeg Miholjca, Darde, Vuke, 
Belog Manastira itd. Svakodne-
vno kaġnjenje uļenika koji pu-
tuju, primjerice tramvajem, pr-
venstveno govori da su neodgo-
vorni prema samome sebi. Sve 
ġto je vezano uz gradski prije-
voz nemoralno je traģiti da su 
putnici. Putnici iz Donjeg gra-
da, Retfale, Viġnjevca i Cvjet-
nog naselja jednaki su kao i oni 
iz Ļepina, Tenje, Josipovca i 
Bilja. Gradske linije se neĺe 
prilagoditi uļenicima, veĺ rad-
niļkome narodu. Niti u jednom 
trenutku nisam zabranila da 
razrednici u dogovoru s rodite-
ljima ne mogu apelirati da se 
primjerice u popodnevnoj smje-
ni puste uļenici nekoliko minu-
ta ranije sa zadnjega sata kako 
bi stigli na svoj oblik prijevoza. 
Problem nastaje kad uļenici 
svakoga dana odlaze sa sata, 
desetak ili viġe minuta prije 
kraja sata. Tada se predmetni 
profesori ljute jer na tome satu 
praktiļki uļenici nisu uopĺe 
prisutni. Upuĺen je upit GPP-u, 
pokuġali smo utjecati da se ma-
lo promjeni red voģnje, ali i ta-
da je reļeno da je vaģna samo 
radniļka klasa. 

N: Ġto biste rekli ima li u Ġko-
li dovoljno izvannastavnih akti-
vnosti? Koliko su uļenici u-
kljuļeni u rad izvan nastave u 
Ġkoli? 

R: Izvannastavnih aktivnosti 
ima, a zainteresiranost i u-
kljuļenost uļenika je mala.  
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Vijeĺe uļenika trebalo bi na 
kraju ġkolske godine ispitati 
uļenike koje su njihove ģelje i 
ideje vezane uz izvannastavne 
aktivnosti. Veĺina uļenika ima 
izvanġkolske aktivnosti koje po-
haĽaju joġ iz osnovne ġkole te 
se i zbog toga slabo ukljuļuju u 
izvannastavne aktivnosti. Prili-
kom predlaganja izvannastav-
nih aktivnosti, uļenici ne ģele 
svoje dragocjeno vrijeme pro-
voditi izvan nastave, a u ġkoli. 
Kako bismo poveĺali ukljuļe-
nost uļenika u izvannastavne 
aktivnosti, prvenstveno moramo 
rijeġiti nezainteresiranost uļe-
nika. Ļesto se uļenici prikljuļe 
aktivnostima jako kasno te ne-
maju priliku uģivati u njima.   

N: Uļenici naġe Ġkole, pod 
vodstvom mentora, niģu brojne 
uspjehe. Koje biste uspjehe mo-
gli istaknuti? 

R: Uvijek sam spremna poh-
valiti aktivnosti koje su vezane 
za struku, ali i za opĺeobrazov-
ne predmete. Posebno bih istak-
nula natjecanje Mladi poduzet-
nik. Na tom natjecanju redovito 
smo meĽu prva tri mjesta. U-
pravo je to natjecanje u kojemu 
morate znati hrvatski jezik, poz-
navati strani jezik, poslovne 
komunikacije, ekonomiju, ko-
munikacijsko-prezentacijske 
vjeġtine, ali i raļunovodstvo. 
TakoĽer, s Udrugom raļuno-
voĽa imamo odliļne uspjehe 
gdje uļenici na temu raļuno-
vodstva i financija piġu zavrġni 
rad, gdje osvajaju i lijepe mate-
rijalne nagrade. U stranim jezi-
cima ļesto iskoļe pojedinci koji 
postiģu uspjehe, unatoļ tomu da 
ne radimo prema gimnazijskom 
programu. Sportaġi su zasigur-
no naġ najveĺi ponos buduĺi da 

niģu uspjehe i u pojedinaļnim i 
u timskim sportovima. TakoĽer, 
imamo uspjeha iz predmeta koji 
nisu struka kao ġto su etika, so-
ciologija i filozofija. Nedavno 
smo iz podruļja ljudskih prava 
imali simulaciju sudske raspra-
ve u kojoj smo bili jako uspjeġ-
ni. Naġi poslovni tajnici jednom 
su iz kompjutorske daktilografi-
je bili ļetvrti u svijetu u brzini 
slijepoga pisanja. Svjesna sam 
da imam vrlo kvalitetan kadar 
profesora. Moje kolege redovno 
idu drģati seminare u druge ģu-
panije i znam kako to oni rade. 
Iskreno, ġto rade druge ġkole, 
kako i na koji naļin, to me ap-
solutno ne zanima. Razmiġljati 
o tuĽem poslovima je kao da 
volim ruļak koji je netko drugi 
skuhao. Mislim da je bolje ono 
ġto mi Ăskuhamoñ pa makar su 
i mahune bez mesa. Kvalitet-
nost rada naġih profesora se 
dokazuje u trenutku kada naġi 
uļenici odu na fakultet. Uļenici 
vrlo lako polaģu razliļite fakul-
tetske ispite i uļenici se iznena-
de s kojom lakoĺom postignu 
odreĽeni uspjeh. Jedina smo 
ġkola u ovom dijelu ģupanije 
koja ima i pedagoginju, i psiho-
loginju i defektologinju i asis-
tente u nastavi. Vrlo sam pono-
sna na cjelokupni kolektiv ġto 
se u naġoj Ġkoli aktivno pomaģe 
u nastavnom procesu uļenicima 
s posebnim potrebama.  

N: I uļenici i nastavnici bi 
ģeljeli da ġkola bude domaĺin 
raznim manifestacijama, smot-
rama, natjecanjima. Postoji li 
moguĺnost da ġkola bude mjes-
to odrģavanja primjerice regio-
nalnog sajma vjeģbeniļkih tvrt-
ki?  

 

R: Odluka o buduĺim doma-
ĺinima sajama odluļuju vodite-
lji Ģupanijskih i MeĽuģupanij-
skih vijeĺa. U naġoj ġkoli se o-
drģavaju Ģupanijska vijeĺa 
stranog jezika pod voditelj-
stvom prof. Vlaste Svaline. Ta-
koĽer se kod nas odrģavaju i 
Ģupanijska vijeĺa ekonomske 
grupe predmeta. Mi znamo da 
smo domaĺini tek u trenutku 
kada naġ osnivaļ nama uputi 
zamolbu ili otvoreno pita ġkolu. 
Ne mogu nametati vlastitu volju 
jer o tome odluļuju profesori 
naġe ġkole i uvijek dajem podrġ-
ku profesorima ukoliko oni to 
ģele.  

N: Ġto biste danas radili, a da 
niste profesorica? 

R: Zavrġila sam Medicinsku 
ġkolu u Osijeku, smjer farmace-
utski tehniļar. Vjerojatno bih 
otvorila privatnu ljekarnu koja 
odgovara mojem primarnom 
zanimanju. Prirodoslovno-
matematiļki fakultet sam upisa-
la 1985. godine u Zagrebu i 
upisala biologiju i kemiju. Odu-
vijek sam htjela biti uļiteljica i 
ne znam ġto bi me to natjeralo 
da mijenjam svoju profesiju jer 
ovo je neġto ġto baġ volim.  

N: Ġto Vas je potaknulo da 
postanete ravnateljica? Jeste li 
moģda, kada ste bili u naġoj 
dobi, maġtali da ģelite biti rav-
nateljica? O ļemu ste uopĺe 
maġtali? 

R: Radeĺi dvadeset i jednu 
godinu u prosvjeti kao profeso-
rica Biologije i Kemije, radila 
sam u puno ġkola.  
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SVEZAK 1., IZDANJE 1. 

Svoj rad obavljala sam u gim-
nazijama, Medicinskoj ġkoli 
Osijek, ali zadnjih desetak go-
dina radim iskljuļivo u ovoj 
ġkoli. Ljubav prema prirodnim 
znanostima dosegla je vrhunac 
jer su Biologija i Kemija u ovoj 
ġkoli predmeti koji se prikazuju 
kroz svakodnevni ģivot. Uvijek 
sam ģeljela uļenicima prikazati 
predmete tako da neġto nauļe o 
sebi, svome tijelu i razliļitim 
promjenama ļitave prirode. 
Upravo zbog ļinjenice da su 
moji predmeti na neki naļin 
sporedni u ovoj ġkoli, shvatila 
sam da postoji vrhunac ġto mo-
gu pouļiti uļenike ove ġkole. 
Poznavajuĺi tijekom dvadeset 
godina obrazovni sustav i ļinje-
nicu da je moj prethodnik odla-
zio u mirovinu, mislila sam da 
imam dovoljnu razinu elokven-
cije i organiziranosti da vodim 
svoj tim te sam se odluļila oku-
ġati u sadaġnjem pothvatu. La-
vica sam u horoskopu koji je 
sinonim za osobine pravog 
voĽe.  

N: Smatrate li da je Vaġa za-
daĺa ravnateljice teġka? Iscrpi 
li vas posao? Zapravo, moģete 
li nam pribliģiti posao ravnate-
lja/ica ġkole? Ġto je njihova za-
daĺa? Kako izgleda ravnatelji-
ļin radni dio dana? 

R: Lijepo mi je raditi kao 
ravnateljica iako se susreĺem s 
nepoznanicama i teġkoĺama. U 
poļetku sam bila zateļena obuj-
mom posla koji sam trebala o-
bavljati. Za ovaj posao treba 
imati i dobrog pravnika. Naġ 
tajnik, gospodin Mario Bede, 
izuzetan je prvi suradnik koji 
odliļno poznaje pravo i pravne 
popise. Bez njega bi mi bilo teġ-
ko usklaĽeno raditi i reagirati 
sukladno zakonu. Suoļena sam 
s mnogo odluka i ponekad je 
teġko staviti potpis na svaki pa-
pir koji izaĽe iz Ġkole. Imala 
sam situaciju da su me roditelji 
htjeli tuĺi jer je njihovo dijete 

imalo jedan iz nekog predmeta, 
bez obzira ġto mu ja ne preda-
jem. Tempo izvoĽenja posla je 
jako dinamiļan. Moj rad ne 
odnosi se samo na rad u uredu, 
nego i na Ăterenski radñ.  Ļes-
to moram u sjediġte naġe Ģupa-
nije, u razne drģavne urede, 
Zavod za zapoġljavanje i sl. 
Mogu reĺi da mi radno vrijeme 
proleti brzinom svjetlosti. Ni-
kad niste sigurni ġto vas ļeka i 
posao mi je podloģan promje-
nama. Ļesto sasluġam pitanja 
roditelja, uļenika, ali i proble-
me mojih kolega. Nastojim biti 
osoba koja ĺe utjeġiti, sasluġati, 
usmjeriti, no ponekad i upozori-
ti da neġto nije uraĽeno kako 
treba. Ukratko mogu reĺi da 
imam vrlo ġiroku lepezu zada-
taka na koje nakon radnog vre-
mena zaboravim i vratim se 
kuĺi gdje me ļeka obitelj.  

N: Ovo Vam je prvi mandat 
ravnateljice. Jeste li spremni 
biti ravnateljica Ġkole joġ neko-
liko mandata? 

R: Spremna sam biti ravnate-
ljica, ali to ne ovisi o meni. Ako 
me moji ljudi podrģavaju i uko-
liko su zadovoljni mojim ra-
dom, ne vidim razloga zaġto to 
ne bih mogla raditi dalje. Me-
Ľutim, ukoliko mi kolege kaģu 
ĂdoviĽenjañ, u svakom trenut-
ku spremna sam raditi u razre-
du ili se ļak okrenuti privatnom 
poslu. Nema straha i istini tre-
ba pogledati u oļi.  

N: Imate li neka posebna 
sjeĺanja i doģivljaje iz razdob-
lja dok ste raditi u nastavi? 
Molili bismo Vas da nam neka 
izdvojite. 

 

R: Biologija i kemija dinami-
ļne su znanosti u kojima se 
uļenicima ima puno toga ispri-
povijedati i na primjerima po-
kazati. Sjeĺam se, na modelu 
ljudskog tijela, jednom mi je 
jedan duhoviti uļenik pokazao 
da su bubrezi smjeġteni u pre-
djelu vrata (smijeh). Mnogo 
sam joġ imala primjerenih i ne-
primjerenih dogaĽaja.  

 

 

 

 

 

 

Uvijek sam ģeljela da uļenici 
moj sat ne shvaĺaju preozbilj-
no, ali i na praktiļan naļin do-
kazati da je biologija i kemija 
neġto ġto se ģivi.  

N: Imate li neku neostvarenu 
(poslovnu) ģelju i ģeljeli biste ju 
ostvariti?  

R: Nisam o tome razmiġljala. 
Ģeljela bih moģda da svi u Ġkoli 
pokuġamo realizirati neki novi 
razred i time se upustiti u neke 
nove pothvate. Sve naġe ģelje i 
prijedlozi moraju se pokazati i 
prikazati naġem Ministarstvu.   
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N: Za nas uļenike ravnatelji/
ce su ravnatelji/ce, a profesori/
ce profesori/ce. Nekako mislimo 
da je to njihov posao 24 sata. I 
onda vidimo profesora u trgovi-
ni, u kinu, na sportskom terenu 
i pomalo se zaļudimo. Rado 
bismo saznali kako provodite 
slobodno vrijeme, ļime se bavi-
te, ġto Vam je hobi? 

R: Koliko god mi bili poslovni 
na radnom mjestu i mi smo u 
slobodno vrijeme opuġteni lju-
di. Naravno da i mi u slobodno 
vrijeme ģelimo sjesti s nekim na 
Ăcuguñ i porazgovarati. Uļeni-
ci ļesto imaju predrasude o to-
me kako se njihovi profesori 
ponaġaju u slobodno vrijeme. U 
razliļitim situacijama se razli-
ļito ponaġamo i razliļito reagi-
ramo. Uvijek mi je drago ġto 
me uļenici pozdrave na ulici 
iako ja njih moģda i ne pozna-
jem. Smijeġno mi je kada ļujem 
na ulici iza leĽa: ĂHej, ovo je 
naġa ravnateljica!ñ Jako volim 
kuhati. Imam u sebi austro-
ugarskih gena pa ļesto volim 
eksperimentirati s razliļitim 
jelima. Volim ġetati prirodom, 
pogotovo uz obalu mora ili rije-
ke. TakoĽer volim plivati. Uz 
dobru knjigu, naravno volim i 
pogledati dobar film. Bez obzi-
ra ġto kod kuĺe imam DVD, o-
boģavam iĺi u kino. Preferiram 
viġe stara osjeļka kina kao ġto 
je ĂKino Uraniañ. Ljubitelj 
sam kazaliġta, ali ne volim baġ 
svaġta u kazaliġtu gledati. Ģao 
mi je ġto naġ Osijek, osim HNK 
i Djeļjeg kazaliġta Branka Mi-
haljeviĺa, nema neke druge vr-
ste kazaliġta kao ġto ima grad 
Zagreb. Oboģavam se puno 
smijati i Ăotkaļitiñ. Ono ġto 
najviġe volim to je kartanje. 
Imam razliļite nagrade s karta-

ġkih natjecanja. Volim kartati 
remi i raub, ali najviġe volim 
igrati belu.  

N: Obiļno se kaģe poruka za 
kraj! Mi bismo rekli: ġto nismo 
pitali, a Vi biste htjeli reĺi?  

R: Ne sjeĺam se kada sam za-
dnji puta imala ovako dugaļak 
intervju. Drago mi je ġto sam 
imala intervju za ġkolske novi-
ne. Voljela bih naglasiti da uļe-
nici u nama u ovom dijelu ġkol-
ske hijerarhije vide nas kao o-
sobe koje bi uļenike samo do-
vodili u red i da ģelimo uļenici-
ma ļiniti stvari samo represiv-
nog dijela naġeg posla. Narav-
no da to nije tako. Predrasude 
izmeĽu uļenika i ravnatelja/ica 
trebalo bi postaviti u drugaļije 
glediġte jer i mi smo samo ljudi. 
Naravno, ne moģemo biti prija-
telji u smislu rijeļi na koji vi 
mislite, ali apsolutno moģemo 
imati dobre odnose i dobru su-
radnju. I da! Nadam se da me 
uļenici neĺe smatrati viġe toliko 
opasnom osobom! (smijeh)  

N: Hvala Vam na vremenu 
koje ste nam posvetili i nadamo 
se da smo uļenicima na vjero-
dostojan naļin prikazali Vaġ 
rad i djelovanje u naġoj Ġkoli.  
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Obilazak TvrĽe u sklopu aktiv-
nosti Svijet oko mene ï TvrĽa 
vodio je prof. S. Nadj uz prat-
nju L. Goljevaļki i V. Popiĺ. 
Naglasak je bio na razliļitim 
stilovima u arhitekturi (barok, 
klacisizam, renesansa i maurski 
stil) koje susreĺemo u TvrĽi. 
Uļenici su obilazili najpoznati-
je spomenike stare TvrĽe. U 
prostorijama ġkolske ļitaonice 
toga je dana odrģan Bookmark 
party, kreativna radionica  na 
kojoj su uļenici s profesorica-
ma V. Tomiĺ i M. Kurtoviĺ iz-
raĽivali oznaļivaļe stranica za 
knjige i pokazali svoju vjeġtinu 

i maġtovitost, dok je prof. B. 
Budimļiĺ vodila kreativnu radi-
onicu Nasmij se, uljepġaj svoj 
dan! Geografske karte Slavo-
nije i Baranje  bio je naziv 
izloģbe slika iz privatne zbirke 
prof. Marija Gardaġa s Pravnog 
fakulteta koji je odrģao i kratko 
predavanje o mostu preko Dra-
ve, a ugostili su ga nastavnici 
Ģ. Kovaļeviĺ, S. Ġtajdohar i M. 
Ļaliĺ. 

Aktiv stranih jezika, kojeg ļine 
profesorice i profesori N. Ļulo, 
S. Vakanjac-Iveziĺ, A. Ġkarica, 
A. Ġnajder i K. Vuletiĺ, potak-
nuo je uļenike i ostale nastavni-
ke na pisanje poruka-ģelja i sve 
nas razveselio novim stablom u 
naġoj ġkoli ð stablom ģelja ko-
je je Ăniknuloñ na radionici Po-
ruke svijetu. Svoj doprinos 
proslavi Dana ġkole dali su  
uļenici i profesori u kulinarskoj 
radionici Njegujmo naġe obiļa-
je.  Tamo su uļenike u kuha-
nju  ļobanca pouļavali profeso-
ri H. Biukliĺ, V.  Niĺin, D. Go-
ljevaļki, L. Rupļiĺ i H. Kovaļ. 

 

Dana 6. listopada 2017. godine 
obiljeģen je Dan Ekonomske i 
upravne ġkole Osijek. Za sve 
nastavnike i uļenike bio je to 
nenastavni dan. U prijepodnev-
nim satima u ġkoli je odrģano 
15 radionica koje su bile pove-
zane zajedniļkom temom Svijet 
oko nas. Radionice su, zahva-
ljujuĺi kreativnosti i marljivosti 
uļenika i nastavnika, bile vrlo 
zanimljive i raznolike. Odrģana 
je debata  na kojoj su uļenici, 
pod vodstvom profesorica N. 
Stjepanek i M. Rumboļiĺ-
Pezelj, zastupali dvije teze  Svi-
jet je lijep i Svijet nije lijep. U 
parlaonici pod nazivom Otiĺi ili 
ostati uļenici s profesoricama 
Lj. Dumanļiĺ, I. Ġpiranoviĺ, M. 
Bogdan i Z. Biukliĺ zakljuļili 

su da je ipak bolje rjeġenje osta-
ti u Hrvatskoj. Uļini svijet lije-
pim naziv je radionice  u kojoj 
je ġkolski volonterski klub s 
profesoricama V. Svalinom i J. 
Soudil-Prokopec predstavio 
abecedu volontiranja te izradio 
plakat za ukljuļenje novih ļla-
nova u volonterski klub. Na 
zanimljivoj radionici Svijet je 
lijep uz glumu i ples glumica 
Mira Periĺ-Kraljik i pedagogi-
nja M. Akġamoviĺ-Andriĺ pou-
ļile su uļenike kako podiĺi sa-
mopouzdanje uz pravilno disa-
nje i drģanje tijela.  Kultura i 
nekultura u naġoj svakodnevici 
naziv je jedne od radionica na 
kojoj su uļenici voĽeni profeso-
ricama S. Majdandģiĺ-Gladiĺ, 
D. Glumac, M. Luc i M. Biljan 

prikazali obiļaje u razliļitim 
kulturama kroz povijest, govo-
rilo se o bontonu, o kulturi odi-
jevanja i kulturi ponaġanja. 
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Dan Ekonomske i upravne ġkole Osijek 

Dan  ġkole i Dan uĽitelja 

6. listopada 2017. 

EKOOS 

Jesensko izdanje 2017. 



SVEZAK 1., IZDANJE 1. 

Uļenici prvih razreda toga su 
dana bili na sveļanom otvore-
nju 20. osjeļkog jesenskog saj-
ma na Pampasu, a vodile su ih 
profesorice S. Duk, M. Mesiĺ-
Ġkoriĺ, A. Ļaliĺ i S. Arambaġiĺ. 

 

Malonogometni turnir za uļeni-
ke, kojeg su organizirali profe-
sori TZK L. Rimac, T. Lukav-
ski i Ģ. Paviļiĺ, trebao se odrģa-
ti na Srednjoġkolskom Igraliġtu 
Osijek, no zbog kiġnog vremena 
nije odrģan kao ni aktivnost 
Svijet oko mene je rekreacija i 
sport koju je trebala voditi pro-
fesorica L. Tihi. 

 

U glazbenoj su radionici  Ģivot nije siv  uļenici s pro-
fesoricom D. Novak pokazali da su buduĺi ekonomis-
ti, uļenici strukovne ġkole, nadareni za glazbu i pjes-
mu. Svojim pjevanjem razveselili su i profesore na 
sveļanoj sjednici Nastavniļkog vijeĺa koja je odrģana 
povodom 124. godiġnjice Ġkole te na kojoj je ravnate-
ljica uruļila profesorima priznanja za njihov rad s uļe-
nicima.  
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listopad 2017. 

Usprkos kiġnom i hladnom vremenu, Dan ġkole proslavljen je u dobrom 
raspoloģenju, svaki se uļenik mogao pronaĺi u nekoj aktivnosti. Posebno 
je vaģno ġto su uļenici i nastavnici mogli uģivati u zajedniļkom radu ne-
optereĺeni nastavnim planovima i ocjenama te uz to pokazali kakve sve 

vrijednosti, talente i ideje �Äkriju u sebi�³�� 

Novinarka: uļenica Ana Mahmutoviĺ, 3.a 


